
Lietuvos orientavimosi sporto federacijos prezidiumo posėdis

2024 m. gruodžio 2 d., Vilnius

Pirmininkas: Jurgis Rubaževičius

Sekretorius: Vilius Aleliūnas

Posėdis vyksta el. ryšio priemonėmis

Dalyvauja:

Jurgis Rubaževičius - prezidentas

Rimantas Serva - generalinis sekretorius

Gabrielė Andrašiūnienė - viceprezidentė

Dovilė Tamoševičienė - viceprezidentė

Vilius Aleliūnas - vykdantysis direktorius (be balso teisės)

Prieš posėdį buvo sudaryta darbotvarkė:

1. 2025 m. Lietuvos OS bėgte čempionato bendro starto trasoje rengėjo
paskyrimas

2. TAMS varžybų finansavimo paraiškų teikimas
3. Klubų taurės formato bei 2025 m. Klubų taurės nuostatų tvirtinimas
4. EOC 2026 valdybos tvirtinimas
5. orienteering.lt ir Lietuvos orientavimosi sporto federacijos prekės ženklo

gairių tvirtinimas
6. Kiti klausimai

Posėdžio pradžioje bendru sutarimu buvo pritarta LOSF prezidiumo posėdžio darbotvarkei.

http://orienteering.lt/


1. 2025 m. Lietuvos OS bėgte čempionato bendro starto trasoje rengėjo paskyrimas

LOSF vykdantysis direktorius informavo, jog LOSF prezidiumo sprendimu buvo skelbtas
konkursas 2025 m. Lietuvos OS bėgte čempionatui bendro starto trasoje rengti. LOSF nariai
iki lapkričio 10 d. galėjo teikti paraiškas. Deja, bet buvo gauta tik viena VŠĮ “Forest
stadiums” paraišką. Paraiškos vertinimą atliko LOSF Techninis komitetas. Su paraiška bei
vertinimo buvo supažindinti LOSF prezidiumo nariai. Išreikštas susirūpinimas, jog nebuvo
gauta daugiau paraiškų.

Balsavimo rezultatai: Už - 4, prieš - 0, susilaikė - 0

Nutarta: Patvirtinti VŠĮ “Forest stadiums” 2025 m. Lietuvos orientavimosi sporto bėgte
čempionato bendro starto trasoje rengėju.

2. TAMS varžybų finansavimo paraiškų teikimas

LOSF vykdantysis direktorius supažindino su Švietimo, Mokslo ir Sporto ministro patvirtintu
aprašu, kuris apibrėžia TAMS varžybų finansavimą. Nuo 2025 m. TAMS varžybos
išskiriamos į tris krepšelius:

1. Labai dideli renginiai, kuriems reikalingas Nacionalinės sporto tarybos pritarimas
(reikia kreiptis ne mažiau nei 60 dienų iki paraiškos pateikimo).

2. Pasaulio bei Europos suaugusiųjų arba jaunimo čempionatai, Pasaulio taurių finaliniai
etapai.

3. Kiti tarptautiniai renginiai.

Nuo 2025 m. bus taikomas “atvėsimo” laikotarpis, t.y jeigu sporto šakos federacija gavo
finansavimą TAMS einamaisiais metais, tai kitais metais bus konkursinėje eilėje po tų sporto
šakų federacijų, kurios finansavimo gavę nebuvo.

Lietuvos orientavimosi sporto federacija 2025 m. organizuoja Europos orientavimosi sporto
kalnų dviračiais čempionatą, o 2026 m. Europos orientavimosi sporto bėgte čempionatą.
Gavus finansavimą 2025 m. varžyboms, būtų labai mažas šansas gauti finansavimą 2026 m.
varžyboms.

LOSF prezidiumo nariai diskutavo ar nėra galimybių aplikuoti į finansavimą jau 2025 m., o
vėliau spręsti, kaip tą finansavimą panaudoti, tačiau LOSF vykdantysis direktorius priminė,
jog biudžetinis finansavimas turi būti išleistas tais metais, kuriais gautas bei turi būti pateiktos
ataskaitos.
LOSF prezidiumo nariai diskutavo, kur yra didesnis potencialas gauti finansavimą ir kur yra
didesnis poreikis.
LOSF vykdantysis direktorius pateikė planuojamus varžybų biudžetus ir informaco, jog vien
IOF mokestis Europos OS bėgte čempionatui yra 110000 eur, kai tuo tarpu iš dalyvių bus
surenkama apie 120000 eur.



Prieš balsavimą LOSF prezidentas J.R. nusišalino, nes yra Europos orientavimosi sporto
kalnų dviračiais čempionato direktorius.

Balsavimo rezultatai: Už - 3, prieš - 0, susilaikė - 0

Nutarta: 2025 m. Europos OSKD čempionato finansavimui paraiškos neteikti, atsižvelgiant
į tai, jog 2026 m. būtų galimybė gauti finansavimą Europos OS bėgte čempionatui.

3. Klubų taurės formato bei 2025 m. Klubų taurės nuostatų tvirtinimas

LOSF vykdantysis direktorius pristatė, jog galimas naujas Klubų taurės formatas buvo
pristatytas visuomenei bei išklausyta visuomenės nuomonių apie numatomus pakeitimus. Tuo
pačiu buvo paruoštas Lietuvos klubų taurės nuostatų projektas.
LOSF prezidiumo nariai diskutavo ar komandos sudėtyje reikia 5, ar 6, 21 - 39 m. amžiaus
žmonių. LOSF prezidiumo nariai diskutavo dėl jungtinių komandų, dalyvaujančių su
konkurencija bei nuogąstavo, jog jungtines komandas pradės kurti ir didieji klubai. LOSF
prezidiumo nariai diskutavo, jog galbūt galima įtepti sąlyga, kad klubui turint bent vieną
komandą, antroji komanda jau negali būti jungtinė. LOSF prezidiumo nariai susipažino su
informacija, kiek 2024 m., kuris klubas turi licencijuotų narių. Diskusijos metu LOSF
prezidiumo nariai sutarė, jog jungtinės komandos su konkurencija gali startuoti tik tokiu
atveju, jeigu jie turi mažiau nei 15 licencijuotų asmenų LOSF duomenų bazėje einamaisiais
metais.
LOSF prezidiumo nariai diskutavo dėl “Mažosios klubų taurės” poreikio, tačiau bendru
sutarimu sutarė, jog nauja Klubų taurės diskusija būtent ir atsirado dėl noro turėti B lygą.

Balsavimo rezultatai: Už - 4, prieš - 0, susilaikė - 0

Nutarta: Patvirtinti 2025 m. Lietuvos klubų taurės nuostatus, remiantis nauju formatu.

4. EOC 2026 valdybos tvirtinimas

LOSF vykdantysis direktorius pristatė, jog turėjo keletą susitikimų su Tarptautinės
orientavimosi sporto federacijos varžybų patarėju ir Tarptautinė orientavimosi sporto
federacija reikalauja, jog būtų sukurta varžybų vykdymo darbo grupė, atsižvelgiant į tai, jog
varžybas organizuoja Lietuvos orientavimosi sporto federacija, o ne tam tikras subjektas.

LOSF vykdantysis direktorius pasiūlė tokią darbo grupės (valdybos) sudėtį:

Vardas Pavardė Atsakomybių sritis Pareigos

Vilius Aleliūnas Varžybų direktorius Pirmininkas

Reda Velde Ofisas Narys



Domantas Balčiūnas IT Narys

Urtė Čaplikaitė Komunikacija / marketingas Narys

Jurgis Rubaževičius LOSF prezidentas Narys

Balsavimo rezultatai: Už - 4, prieš - 0, susilaikė - 0

Nutarta: Patvirtinti EOC 2026 valdybą

5. orienteering.lt ir Lietuvos orientavimosi sporto federacijos prekės ženklo gairių
tvirtinimas

LOSF vykdantysis direktorius pristatė, jog visą vasarą buvo aktyviai bendradarbiaujama su
atsakingais asmenimis dėl Lietuvos orientavimosi sporto federacijos stiliaus knygos bei
logotipo atnaujinimo. Pirmoji versija buvo pristatyti LOSF prezidiumui pavasarį ir
atsižvelgus į pastabas buvo dirbama toliau.
LOSF prezidiumo nariai sutarė, jog darbas padarytas labai profesionaliai, diskutavo dėl šiuo
metu populiaros “purple” spalvos, tačiau buvo prieita prie bendros išvados, jog yra įvairiausių
skonių, tad geriausia pasikliauti profesionalais.
Diskutuota, jog kai kuriose detalėse reikėtų naudoti ne tik orienteering.lt, bet antrąjį logotipą,
kuomet yra ir prierašas “Lietuvos orientavimosi sporto federacija”.

Balsavimo rezultatai: Už - 4, prieš - 0, susilaikė - 0

Nutarta: Patvirtinti Lietuvos orientavimosi sporto federacijaus stiliaus knygą.

6. Kiti klausimai

6.1 Dėl LOSF tvarumo politikos

LOSF vykdantysis direktorius pristatė, jog LOSF startegijoje N34 yra didelis dėmesys
tvarumui. Jau kuris laikas Lietuvos orientavimosi sporto federacija bando įgyvendinti įvairias
tvarumo iniciatyvas, tačiau tą reikėtų daryti nuosekliau. 2024 m. buvo pradėta skaičiuoti į
varžybas atvažiuojančių automobilių skaičius, norima artimiausiu metu turėti bei teikti
anglies pėdsako ataskaitas.
LOSF vykdantysis direktorius pristatė paruoštas LOSF tvarumo politikos gaires.
LOSF viceprezidentė D.T. informavo, jog reikėtų pasidaryti klausimynus bei apklausti visas
suinteresuotas šalis, jog galėtume efektyviai vykdyti šią politiką.

Balsavimo rezultatai: Už - 4, prieš - 0, susilaikė - 0

Nutarta: Patvirtinti Lietuvos orientavimosi sporto federacijos tvarumo politiką.

http://orienteering.lt/
https://www.figma.com/proto/lOKT174tz3seYQpvCXdNhc/orienteering.lt-rebrand?page-id=7%3A8&node-id=13-71&node-type=frame&viewport=261%2C434%2C0.05&t=BnKyvI1kSOCynWGk-1&scaling=contain&content-scaling=fixed
https://orienteering.lt/wp-content/uploads/2024/12/Lietuvos-orientavimosi-sporto-federacijos-tvarumo-politika-1.pdf


6. 2 Dėl LOSF struktūros

LOSF vykdantysis direktorius pristatė, jog LOSF strategijoje yra numatyta peržiūrėti, kaip
galėtų efektyviau veikti LOSF komitetai. LOSF vykdantysis direktorius pristatė dabar esančią
sistemą bei gaires kaip galimai turėtų atrodyti ateityje.
LOSF vykdančiojo direktoriaus pasiūlyme buvo:

● Kiekvienai startegijos krypčiai priskiriamas LOSF prezidiumo atstovas.
● Kiekviena strategijos kryptis turi po keletą komitetų / darbo grupių.
● Naujas LOSF komitetas “Trenerių” komitetas (masiškumas).
● “Sporto plėtros” komitetą pakeisti “Jaunimo ir sporto plėtros” komitetu
● Naujas LOSF komitetas “Aukšto meistriškumo”.
● “Techniniame” komitete išskirti trys darbo grupes: varžybų, žemėlapių, taisyklių.
● Naujas LOSF komitetas “Tvarumo” (tvarumas).

LOSF prezidiumo nariai diskutavo, jog padidinti komitetų skaičių nėra geras kelias, nes ir
taip sunku surasti žmonių norinčių juose dirbti. Taip pat išreikšta mintis, jog dirbti turi tie, kas
už tai gauna atlygį ir nereikėtų iš kitų asmenų reikalauti didelio įsitraukimo.
LOSF vykdantysis direktorius paminėjo, jog seniai buvo visuotinis kvietimas prisijungti prie
komitetų veiklos ir galbūt vertėtų padaryti apklausą, kokiu atveju žmonės prisijungtų.
LOSF prezidiumo nariai sutarė, jog iki 2025 m. sausio 1 d. atsiųs savo pasiūlymus, kaip
turėtų atrodyti atnaujinta struktūra bei 2025 m. sausio 3 d. organizuos gyvą susitikimą šiam
klausimui aptarti.

Posėdžio pradžia: 2024 m. gruodžio 3 d. 19:01

Posėdžio pabaiga: 2024 m. gruodžio 3 d. 20:57

Sekretorius: Vilius Aleliūnas


